
 

Notulen omwonendenoverleg AZC Oosterbeek 

Datum & tijd: maandag 12 december 2022, 19.30-21.00 uur 

Locatie: AZC Oosterbeek, Nico Bovenweg 44 

1. Opening en welkom 

De voorzitter heet de aanwezige omwonenden welkom en geeft iedereen de mogelijkheid om 

agendapunten toe te voegen aan de agenda. Er nemen slechts drie van de elf aangesloten 

omwonenden deel aan het overleg. De wijkagent en een vertegenwoordiger van de gemeente 

waren ook niet aanwezig. Vijf deelnemende omwonenden hebben zich voor deze avond afgemeld. 

Drie omwonenden hebben beargumenteerd aangegeven dat zij, vanwege hun teleurstelling over de 

betrouwbaarheid van afspraken en communicatie door de gemeente, niet meer zullen deelnemen 

aan het overleg. Op hun verzoek zijn hun berichten als drie bijlagen aan het eind van het verslag 

opgenomen. Zij hebben deze berichten overigens ook naar de burgemeester en de griffier 

gestuurd. 

De huidige aanwezigen betreuren dit besluit, omdat iedereen een unieke inbreng had. Wel wordt 

het besluit door de meesten begrepen. Dit is aanleiding om onder punt 2, de notulen van het 

vorige overleg, hier verder over door te praten. 

2. Notulen van het overleg van maandag 24 oktober 2022 

Hoewel het merendeel van de omwonenden aangeeft het feitelijk eens te zijn met de notulen van 

het vorige omwonendenoverleg, wordt gesteld dat het een aantal zaken niet voldoende weergeeft. 

Zo blijkt uit de notulen onvoldoende dat het voor de omwonenden teleurstellend was dat het 

besluit van het college om te verlengen genomen lijkt voordat, zoals nadrukkelijk was beloofd, 

vooraf met omwonenden is overlegd. En dat op de vele vragen waarom dit zo is gegaan, in het 

overleg geen antwoord is gegeven. Daarom voelen de omwonenden (dit geldt voor alle in dit 

overleg participerende omwonenden) zich niet serieus genomen. 

De volgende opmerkingen worden geplaatst bij de notulen van het vorige overleg:  

• Op pagina 3 van de notulen van maandag 24 oktober zegt de burgemeester dat er 

draagvlak is onder de omwonenden. Dit is volgens verschillende omwonenden in ieder 

geval niet bij omwonenden gecheckt. 

• Op pagina 3 van de notulen van maandag 24 oktober staat dat de omwonenden per brief 

zijn geïnformeerd over de voorgenomen verlenging voordat het naar de pers ging, dit is 

volgens een aanwezige omwonende zeker niet het geval; op dinsdag stond het in de krant 

en op woensdag lag de brief in de bus. 

• Op pagina 3 van de notulen van maandag 24 oktober staat het volgende: ‘Het officiële 

besluit zal op dinsdag 8 november genomen worden in het college en de overeenkomst zal 

dan ook worden ondertekend. Dit besluit zal vervolgens op de website van de gemeente 

worden gepubliceerd…’. Een aanwezige omwonende reageert hierop en stelt dat zowel in de 

brief van het college aan gemeenteraad als in de brief aan omwonenden wordt gesproken 

over “het besluit van het College van B&W”. De conclusie is daarom dat dit besluit dus al 

was genomen vóór het omwonendenoverleg.  



 

Tijdens het omwonendenoverleg zei de burgemeester dat het besluit nog niet genomen 

was. In de brief aan de omwonenden stond ‘De gemeente heeft daarom tegen het COA 

gezegd dat we akkoord gaan met hun verzoek om de opvang tot 1 augustus 2023 mogelijk 

te maken.’ De burgemeester geeft aan dat uit deze zin blijkt dat de gemeente akkoord gaat 

met het verzoek, en de vraag van het COA dus in overweging zal nemen. Dit klopt volgens 

een omwonende echter niet. Omwonenden zijn van mening dat de brief en het artikel in de 

krant impliceren dat het besluit al wel genomen is; dit kan volgens hen ook niet anders 

geïnterpreteerd worden. De term ‘in overweging nemen’ komt ook niet in de brief voor. 

Praten over een ‘officieel besluit’ dat nog genomen moet worden, vinden verschillende 

omwonenden daarom een valse voorstelling van zaken. Een omwonende benadrukt dat dit 

precies de controverse tussen de gemeente en de omwonenden weergeeft.  

• Een van de aanwezige omwonenden noemt dat er in eerdere overleggen waar de 

burgemeester bij aanwezig was altijd is gezegd dat eerst met omwonenden zou worden 

overlegd voorafgaand aan het besluit tot verlenging (zie daarvoor ook de drie berichten in 

de bijlagen). Zij zouden gehoord worden, wat leek te impliceren dat er bij zwaarwegende 

argumenten invloed op de besluitvorming zou zijn. In het afgelopen overleg was er totaal 

geen sprake van invloed - we zijn niet ineens tijdig geïnformeerd - waardoor zij zich als 

omwonenden totaal niet serieus genomen voelen.  

• Naar aanleiding van pagina 5 van de notulen van maandag 24 oktober wordt nogmaals 

gevraagd waarom de huurovereenkomst pas zo laat werd ondertekend. Had de gemeente 

daar niet meer op toe moeten zien?  

• Tot slot zegt een van de aanwezige omwonenden dat tijdens de werkzaamheden op het 

terrein, de gaten dezelfde dag weer gedicht zouden worden en er hekken om de gaten 

heen zouden komen, dit is beiden niet gebeurd. Door een van de omwonenden wordt 

gevraagd wat er nog meer op locatie gaat gebeuren. COA reageert hierop en geeft aan dat 

Fase 1 (wat zou plaatsvinden tijdens de huur door het COA) is afgerond. Dit betekent dat 

er geen werkzaamheden meer gaan plaatsvinden zolang COA huurt, tenzij er nieuwe 

afspraken worden gemaakt.  

3. AZC Oosterbeek 2023 

Tijdens het overleg hebben we samen gekeken naar een aantal ontwikkelingen ten aanzien van het 

AZC aan de Nico Bovenweg. Dit is besproken aan de hand van de volgende terugkerende 

agendapunten: participatie, in/ uitstroom en scholing.  

 

Participatie 

Nu bewoners hier langer kunnen blijven, wil het COA meer accenten leggen op een zinvolle 

dagbesteding en participatie. In eerste instantie wil het COA nadruk leggen op de volgende 

programma’s: 

- Engelse les 

- Participatie/ meedoen-balie – een verbinding leggen tussen de bewoners van het AZC en 

de maatschappij. 

- Het COA wil programma’s in de omgeving laten aansluiten op de wensen en behoeften van 

de bewoners van het AZC. Hierin gaan zij dus op zoek naar samenwerkingen met andere 

organisaties. 

Een ander idee is dat het COA verschillende nationaliteiten een eigen avond wil laten organiseren 

waarin andere bewoners, maar ook omwonenden, kennis kunnen maken met de cultuur, keuken, 



 

gebruiken, etc. De gedachte achter dit concept is dat integreren onmogelijk is wanneer je je eigen 

roots vergeet.  

Momenteel worden er zogenaamde ‘6 domeinen-gesprekken’ gevoerd met iedere meerderjarige 

bewoner om kwaliteiten en wensen in kaart te brengen. In vervolggesprekken zal de nadruk meer 

liggen op motiveren en activeren.  

In/ uitstroom  

De in/ uitstroom zal in de komende maanden waarschijnlijk mondjesmaat plaats blijven vinden. 

Hierbij wordt rekening gehouden met de gevoeligheid van het AZC in Oosterbeek en wordt er 

gestuurd op geen overlastgevende bewoners.  

Scholing 

Op maandag 9 januari gaan de kinderen in de basisschool leeftijd voor het eerst naar een speciaal 

ingerichte klas op de Bernulphusschool in Oosterbeek. Dit is een goede ontwikkeling en de 

contacten met de school verlopen prettig.  

Volwassen statushouders krijgen Nederlandse les in de gemeente waar zij gekoppeld zijn. Ook 

kunnen alle statushouders deelnemen aan de NT2 lessen in Renkum.  

Volwassenen die nog geen status hebben, en dus geen recht hebben op NT2 les, kunnen 

deelnemen aan de Nederlandse les georganiseerd door vrijwilligers op locatie. Deze lessen worden 

z.s.m. uitgebreid van één keer in de week naar twee keer in de week om de lesstof te herhalen.   

4. Rondvraag en sluiting 

Op de vraag of er nog actie zal worden ondernomen naar degenen die zich hebben teruggetrokken 

uit het overleg meldt de locatiemanager dat hij alle omwonenden een mail gaat sturen waarin hij 

hen uitnodigt om deel te blijven nemen aan het overleg.  

Het vorige omwonendenoverleg had een ander doel dan gebruikelijk, namelijk: doorpraten over de 

verlenging van de AZC-periode en bespreken wat er op- en in de naaste omgeving van het AZC 

speelt. Het is aan het COA om omwonenden betrokken te houden.  

Ook wordt een ander overleg geopperd waarin verschillende organisaties, omwonenden, 

vrijwilligers en de gemeente aansluiten om meer verbinding te leggen tussen de gemeente, de 

inwoners van Oosterbeek, en de bewoners van het AZC. Hieruit wordt het volgende agendapunt 

geformuleerd voor het volgende overleg: Hoe leg je de verbinding tussen het AZC en de 

gemeenschap.  

Omwonenden geven aan dat er behoefte is aan meer voorlichting vanuit het COA over activiteiten 

en initiatieven van het AZC – COA gaat kijken hoe zij hier vorm aan kunnen geven.  

Ook het organiseren van een inloopcafe wordt gesproken. Het succes van de open dag was met 

name de ongedwongen ontmoeting tussen bezoekers en bewoners. Dit is ook het gevoel bij de 

activiteit waarin vrijwilligers met bewoners met de honden wandelen. Zowel bewoners als 

omwonenden ervaren dit als ongedwongen en gelijkwaardig. 

Volgende overleg: 13 februari 2023 



 

Bijlage 1 

Mail 11 december 2022, 10.21 uur 

Beste […], 

Hartelijk dank voor de agenda en de eerder verzonden notulen. Wat mij betreft zijn die notulen een 

juiste weergave alhoewel daar nog meer tot uitdrukking zou mogen komen dat de gemeente - in 

de verpersoonlijking van burgemeester Schaap - door meerdere aanwezigen als volstrekt 

onbetrouwbaar is aangemerkt. 

Gezien de voor mij zeer teleurstellende gang van zaken rondom de opvang aan de Nico Bovenweg, 

in het bijzonder 1) ondanks toezegging de verlenging na 1 februari 2023, 2) de wijze van 

communiceren daarbij en 3) de afdronk van de bewonersoverleggen dat deze door de gemeente 

slechts worden benut voor externe beeldvorming (‘we zijn in gesprek’) en niet voor bedoelde 

passende afstemming, zal ik niet langer deelnemen aan deze ‘overlegvorm’. 

Het verzoek is bovenstaande passage op te nemen in de komende notulen met de verwachting van 

publicatie op de website van de gemeente. 

Cc: burgemeester Schaap 

Vriendelijke groet, 

Dennis Robben 

Bijlage 2 

Mail 11 december 2022, 20.58 uur 

Allen, 

In navolging van mijn buurman, doch volledig op eigen initiatief, stap ook ik uit het buurtoverleg. 

Mijn reden om deel te nemen was 1) de inrichting van het proces om melding met elkaar te delen 

rondom veiligheid / leefomgeving en 2) met de gemeente in gesprek te blijven rondom de komst 

en het vertrek van het COA. Het eerste punt hebben wij in een van de eerste overleggen 

gerealiseerd. Het tweede punt lijkt geenzins aan de orde te komen in het bestaande overleg; van 

inspraak is geen spraken, noch van opvolging van gemaakte afspraken. 

Als gevolg hiervan zie ik geen reden om nog langer deel te nemen aan het overleg. Graag 

opnemen in het verslag van komend overleg. 

Naast bovenstaande mededeling, wil ik graag ook langs deze weg melding maken van het 

toenemende afval langs de Nico Bovenweg. Graag aandacht vanuit zowel gemeente als COA 

hiervoor! 

Met vriendelijke groet, Karin van Bruchem 

Bijlage 3 

Mail 12 december 2022, 9.05 uur 



 

[…], allen, 

Onder verwijzing naar de goede opmerkingen van Dennis en Karin, wil ook ik niet langer 

deelnemen aan het overleg.  

Tijdens het allereerste overleg met omwonenden (11 januari 2022) is de vraag gesteld of de 

opvang ook daadwerkelijk voor 1 jaar zou zijn. Of dat verlenging toch mogelijk zou zijn. Vanuit de 

gemeente kwam de volgende reactie:   

‘De gemeente wil een betrouwbare overheid zijn. De einddatum voor de tijdelijke opvang van de 

vluchtelingen/ asielzoekers in het (voormalige) pand van Moviera is 1 februari 2023. Deze datum 

leggen we vast in de bestuursovereenkomst die de gemeente sluit met het COA. Ook wordt de 

einddatum vastgelegd in de omgevingsvergunning. Zelfs als de vergunningsaanvraag niet voor 

februari kan worden afgerond, dan blijft de einddatum staan op 1 februari 2023.’ (Zie ook het op 

de website van de gemeente gepubliceerde verslag van de bijeenkomst op 11 januari 2022, vraag 

6)  

Deze einddatum en de waarborg hiervan in de bestuursovereenkomst, is bijkans elke keer 

besproken in het overleg tussen de direct omwonenden en het COA. Bijeenkomsten waar ook de 

burgemeester en ambtelijke vertegenwoordigers van de gemeente diverse keren bij aanwezig 

waren. En steeds werd aangegeven, de einddatum, die stond vast. Dit zorgde voor duidelijkheid 

en, bij mij, voor een zeker draagvlak.  

Het eenzijdig verbreken van deze belofte door de gemeente, de opportunistische houding van het 

COA en de volstrekt gebrekkige communicatie vanuit de gemeente - die van burgemeester Schaap 

in het bijzonder - maken dat ik als direct omwonende mij niet serieus genomen voel. En dat van 

een oprecht, eerlijk en open overleg tussen gemeente, COA en omwonenden, eigenlijk geen sprake 

was.  

Mvgr. 

Eduard Wijnoldij Daniels  

 

 

https://www.renkum.nl/dsresource?objectid=6bec26b2-c361-4a95-9764-a64c4fb2761c&type=pdf&&
https://www.renkum.nl/dsresource?objectid=6bec26b2-c361-4a95-9764-a64c4fb2761c&type=pdf&&
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